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Protokół  

z obrad LII sesji Rady Miasta 

Rawa Mazowiecka z dnia 28 czerwca 2023 r. 

Sesja Rady Miasta odbyła się w Sali widowiskowej Miejskiego Domu Kultury w Rawie 

Mazowieckiej. Uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny usprawiedliwiony był radny Tadeusz 

Boczek. 

Ponadto w sesji uczestniczyli : Burmistrz Miasta- Piotr Irla, Zastępca Burmistrza- Artur 

Piotrowski, Skarbnik Miasta, Sekretarz Miasta, Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta, 

dyrektorzy szkół, kierownicy jednostek organizacyjnych Miasta, zaproszeni przedstawiciele 

organizacji i inni zaproszeni goście.  

Obrady LII sesji Rady Miasta VIII kadencji otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna 

Dębska. Powitała zaproszonych gości, publiczność oraz radnych przybyłych na sesję. Na 

podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. Obecnych 14 radnych.  

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do 

proponowanego porządku obrad.  

Nie było uwag do porządku obrad.  

Następnie Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska przedstawiła proponowany porządek 

obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie  porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad LI Sesji Rady Miasta. 

4. Debata nad raportem o stanie Miasta Rawa Mazowiecka. 

5. Udzielenie Burmistrzowi Miasta Rawa Mazowiecka wotum zaufania. 

6. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Miasta Rawa Mazowiecka wraz ze  

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Rawa Mazowiecka za 2022 rok. 

7. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Rawa Mazowiecka. 

8. Zmiana budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

9. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Rawa Mazowiecka na lata 2023-2026 i prognozy długu. 

10. Emisja obligacji oraz zasady ich zbywania, nabywania i wykupu. 

11. Zmiana uchwały Nr VIII/64/19 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia  

19 czerwca 2019 r. w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych , 

dla których organem prowadzącym jest Miasto Rawa Mazowiecka oraz 

określenie granic obwodów publicznych szkół podstawowych od  

1 września 2019 r.  
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12. Wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu.  

13. Przyjęcie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Rawa Mazowiecka w 2023 roku.  

14. Określenie zasad udzielania dotacji celowych w ramach programu „Ciepłe 

Mieszkanie” realizowanego na terenie Miasta Rawa Mazowiecka w latach 

2023-2024.  

15. Tryb i sposób powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Rawie Mazowieckiej. 

16. Uchwalenie Programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób 

doznających przemocy domowej na lata 2023-2028.  

17. Powołanie zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych. 

18. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z pracy za 2022 rok.       

19. Sprawozdanie Burmistrza Miasta o jego pracy między sesjami.  

20.  Interpelacje, zapytania. 

21. Sprawy różne  

22.  Zakończenie obrad. 

 

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad LI Sesji Rady Miasta. 

 

Nie było uwag do protokołu z obrad LI sesji. 

 

Ad. 4. Debata nad raportem o stanie Miasta Rawa Mazowiecka. 

 

Głos zabrał Burmistrz Miasta- Piotr Irla , który przedstawił raport o stanie miasta. 

Powiedział m.in.: 

Na początku Burmistrz podkreślił, że rok 2022 był trudny ze względu na trwającą jeszcze pandemię i 

wybuch wojny na Ukrainie i związana z nim konieczność  pomocy napływającym uchodźcom. 

Wspomniał także  o nieprzewidywalnych wyzwaniach związanych z wprowadzeniem Polskiego Ładu.  

Nawiązał tutaj do wprowadzonego dodatku osłonowego , podwyżce średniego wynagrodzenia 

nauczycieli czy też decyzji o przesunięciu wyborów samorządowych na rok 2024 r. W tym czasie rząd 

wprowadził także dodatek węglowy dla rodzin ogrzewających swoje domy tym rodzajem paliwa. Potem 

zapadła decyzja o zorganizowaniu punktów wydawania tabletek z jodkiem potasu na wypadek 

zagrożenia radiacyjnego ze strony Rosji. Po koniec 2022 r. musieliśmy zmierzyć się z lawinowo 

rosnącymi cenami energii i jej nośników. Co z kolei spowodowało konieczność oszczędzania energii 

elektrycznej przez jednostki sektora finansów publicznych. Tak więc był to trudny czas ale udało nam 

się go przetrwać. 
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W tym miejscu Burmistrz podziękował wszystkim pracownikom Urzędu Miasto i jednostek 

organizacyjnych za pomoc i współpracę . Słowa podziękowania skierował także do Rady Miasta za 

owocną współpracę.  

Raport Miasta za 2022.r pokazuje jak wiele udało nam się wspólnie zrobić w minionym 2022 roku.  

Podobnie jak w latach poprzednich koncentrujemy się na zadaniach inwestycyjnych 

koniecznych lub na które otrzymujemy dofinansowanie. Ciągle też staramy się o kolejne 

dofinansowania na nasze inwestycje. Piszemy projekty, składamy wnioski i pozyskujemy środki 

zewnętrzne. 

Czym zajmowaliśmy się w 2022 r.: 

• rozpoczęliśmy budowę Centrum Opiekuńczo-Mieszkaniowego dla osób z 

niepełnosprawnością przy ul. Kolejowej. Obecnie trwają tam intensywne prace 

wykończeniowe w obiekcie i zagospodarowanie terenu. Wartość umowna robót to 

ponad 6 mln zł. Miasto na ww. inwestycję pozyskało dofinansowanie ze środków 

Rządowego Funduszu Celowego – Fundusz Solidarnościowy w wysokości ponad  

3 mln zł.  

• Projektujemy drogę łączącą ul. Mszczonowską z ul. Białą i Aleksandrówka, która po 

wybudowaniu w przyszłości znacznie odciąży od ruchu ciężarowego rondo Królewskie 

i zurbanizowane mieszkalnie obszary miasta. Aktualnie jesteśmy na etapie decyzji 

środowiskowej i uzgodnień dokumentacji z innymi podmiotami. Całość opracowania 

dokumentacji technicznej wyniosła niespełna 0,5 mln, w 2022 r. wydatkowano ponad 

120 tys. 

• Projektujemy także drogę dla terenów mieszkaniowych zlokalizowanych pomiędzy 

ulicami 1-Maja, Faworną i rzeką Rawką. 

• w ramach rządowego projektu „Bądź bezpieczny na drodze” wybudowaliśmy lub 

przebudowaliśmy przejścia dla pieszych: w ul. Łowickiej, 3 szt. w ul. Kolejowej oraz w 

ul. Południowej. Na ten cel Miasto pozyskało ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg dofinansowanie w kwocie ponad 600 tys. zł. Całość inwestycji wyniosła 

ponad 1,2 mln zł. 

• W ramach drugiej edycji tego samego programu "Bądź bezpieczny na drodze" 

zmodernizowaliśmy kolejne trzy przejścia dla pieszych z doświetleniem i wymianą 

nawierzchni jezdni na: skrzyżowaniu ul. Krzywe Koło i Łowickiej, skrzyżowaniu ul. Ks. 

Skorupki i Warszawskiej, skrzyżowaniu ul. Ks. Skorupki i ul. Ziemowita. Miasto na ten 

cel pozyskało z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg dofinansowanie w łącznej 

wysokości ok. 370 tys. zł. Całość inwestycji wyniosła ponad 651 tys. zł. 

• modernizacja ulic: Gąsiorowskiego, Braci Świderskich, Urbańskiego oraz Jeżowskiej. 

Miasto pozyskało na ten cel dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład w 

wysokości prawie 3,7 mln zł. Całość inwestycji wyniosła ponad 4 mln zł.  

• budowa chodnika przy ul. Reymonta. Całość inwestycji pokryta została z budżetu 

miasta i wyniosła niespełna 272 tys. zł 

• Za blisko 50 tys. zł zleciliśmy dokumentację przebudowy ul. Łowickiej wraz z tarczą 

skrzyżowania Łowicka, Kolejowa, Jeżowska, Skierniewicka. 
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• Planujemy przebudowę ul. Słowackiego. W ubiegłym roku wykonaliśmy dokumentację 

i złożyliśmy wniosek o dofinansowanie, w bieżącym wyłoniliśmy wykonawcę, który 

rozpocznie budowę zaraz po wakacjach. Opracowanie dokumentacji kosztowało 

miasto niespełna 150 tys. zł. 

• wspólny z powiatem remont drogi powiatowej 4110E w Rawie Mazowieckiej 

obejmujący ul. Faworną oraz Al. Konstytucji 3 Maja. Całość inwestycji wyniosła 

 355 tys. zł.  

• wspólnie z powiatem przebudowano ul. Tomaszowską na odcinku od ul. Wyzwolenia 

do ronda wraz z przebudową kanalizacji deszczowej na skrzyżowaniu  

ul. Tomaszowskiej i ul. Przemysłowej. Wkład miasta wyniósł w tym przypadku  

466 tys. zł.  

• „Cyfrowa gmina” to projekt o wartości 100 tys. zł realizowany ze środków programu 

operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020. Zakres zadania obejmuje zakup 

serwerów oraz komputerów wraz z oprogramowaniem. 

• Remont byłych lokali mieszkalnych przy Pl. Piłsudskiego 4, zaadoptowanych na 

tymczasową siedzibę Świetlicy Środowiskowej. 

• „Pod biało-czerwoną” – to projekt budowy masztów flagowych w centralnych 

miejscach. W ramach tego projektu zakupiono i zainstalowano maszt flagowy 

aluminiowy z systemem montażowym oraz flagi biało - czerwone. Maszt flagowy został 

zamontowany na Pl. Piłsudskiego. Na realizację zadania Miasto pozyskało dotację 

celową ze środków budżetu państwa w wysokości prawie 8 tys. zł. 

• podpisaliśmy umowę na wspólne patrole policji i straży miejskiej. Ponadto udzieliliśmy 

dotacji celowej na zakup radiowozu dla Komendy Powiatowej Policji w kwocie  

19 tys. zł. 

• W ramach budżetu obywatelskiego jednym ze zwycięskich projektów był samochód 

ratowniczy dla rawskiego WOPR. Pojazd został zakupiony za blisko 45 tys. zł i 

przekazany w użyczenie ratownikom. 

• Laboratoria przyszłości” to rządowy projekt w ramach, którego szkoły zostały 

wyposażone w nowoczesne pomoce dydaktyczne. Na realizację zadania w 2022 r. 

pozyskano prawie 420 tys. zł, z czego: 

• „Aktywna tablica” to kolejny rządowy projekt realizowany naszych placówkach 

szkolnych. Celem programu jest zakup pomocy dydaktycznych i narzędzi do terapii 

dzieci ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi i rozwijanie szkolnej infrastruktury 

oraz kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-

komunikacyjnych. Pozyskana kwota dotacji to prawie 70 tys. zł, środki własne to prawie 

18 tys. zł 

• Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021-2025. Celem programu jest 

zakup wyposażenia do bibliotek szkolnych, sprzętu komputerowego i oprogramowania 

oraz zakup nowości wydawniczych. Pozyskana kwota dotacji to 8 tys. zł. 

• Remonty i zakup wyposażenia w Szkole Podstawowej nr 1 i nr 4 

• Remont w Szkole Podstawowej nr 2  
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• Wykonano aktualizację dokumentacji technicznej budowy sali gimnastycznej dla 

Szkoły Podstawowej nr 2, dokumentację budowy dwóch boisk sportowych, rozbiórki 

budynku starej szkoły - na ten cel przeznaczono środki w kwocie ponad 54 tys. zł. 

• Budowa wentylacji w budynku Przedszkola Miejskiego nr 1 - „Tęczowa Jedyneczka”– 

całość inwestycji wyniosła niemal 236 tys. zł. 

• Remont przeprowadzony w przedszkolu nr 3 –  na kwotę ponad 33 tys zł. 

• Rozbudowa Szpitala Św. Ducha w Rawie Mazowieckiej. Na to zadanie miasto 

przeznaczyło z budżetu ponad 1,5 mln. zł. To zadanie zrealizowano wspólnie z 

powiatem. 

• Wymiana nawierzchni poliuretanowej placu zabaw na terenie żłobka miejskiego 

„TUPTUŚ”. Całość inwestycji wyniosła niemal 100 tys. zł. 

• Zakup drona- 13 tys zl 

• Budowa oświetlenia ulicznego w ulicach Staffa i Krasickiego- 80 tys zł 

• Rewitalizacja osiedla Niepodległości- niespełna 105 tys. zł. 

• Instalacja PV na budynku „Aquarium Centrum Fit Rawa” – w tym celu realizacji zadania 

został złożony wniosek aplikacyjny o dofinansowanie do WFOŚiGW w Łodzi. 

• Odpłatne nabycie sieci kanalizacji deszczowej i wodociągowej na działkach przy ul. 

Mickiewicza. Miasto nabyło instalację kanalizacji deszczowej oraz przyłącze 

wodociągowe wykonane na targowisku miejskim od Rawskich Wodociągów i 

Kanalizacji Sp. z o.o. za łączną kwotę niemal 260 tys. zł. 

• remont nawierzchni podwórka przy ul. Przechodniej 2, remont chodnika przy ul. 

Tomaszowskiej na odcinku 28,5 m od ronda Jana Pawła II do wjazdu do Dwujęzycznego 

Przedszkola Niepublicznego Happy Kids, remont chodnika przy ul. Solidarności- przy 

wykorzystaniu kostki pochodzącej z rozbiórki. 

• doświetlenie odcinka chodnika między blokami ul. Kazimierza Wielkiego 23 i ul. Jana 

Sobieskiego 24 poprzez montaż podwójnej lampy ulicznej za kwotę ponad 5 tys. zł. 

• Zakupiono 40 szt. nowych koszy ulicznych Mini Plaza za kwotę niemal 52 tys. zł. 

• Nowoczesna Biblioteka Publiczna w Rawie Mazowieckiej- został zakupiony sprzęt 

komputerowy oraz sprzęt nagłośnieniowy za łączną kwotę 24,5 tys. zł. 

• W 2022 r. kontynuowane były prace rewitalizacyjne centrum miasta. Całość zadania – 

ponad 30 mln, w tym dofinansowanie: RPO – ok. 10 mln zł, Fundusz Dróg 

Samorządowych – ponad 1,2 mln zł, środki covid-19 – niespełna 2 mln zł. 

• Poprawa efektywności energetycznej budynku użyteczności publicznej - hali sportowej 

Tatar. Zadanie o wartości niespełna 4 mln zł. zostało dofinansowane w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego w wysokości ponad 

1,3 mln zł.  

• Uzupełnieniem termomodernizacji hali Tatar była przebudowa i remont jej zaplecza- 

wydatki inwestycyjne tego zakresu wyniosły niemal 2,8 mln zł. 

• opracowanie dokumentacji projektowej połączenia zbiorników „DOLNA” i „TATAR”- w 

2022 r. na opracowanie dokumentacji projektowej porównawczego alternatywnego 
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projektu budowlanego oraz porównawczego alternatywnego projektu 

zagospodarowania placu budowy przeznaczono 30 tys. zł. 

• remonty i modernizacje w budynkach wykonane  przez RTBS 

• Rawik kontynuował realizacje Projektu pn. „Uporządkowanie gospodarki wodno-

ściekowej w aglomeracji Rawa Mazowiecka – Faza II’. Wartość Projektu wyniosła 

ponad 16 mln. zł. Wartość dofinansowania wyniosła niemal 8,5 mln zł. W ramach 

projektu zostało zrealizowane zadanie inwestycyjne: Renowacja kanalizacji sanitarnej 

w ulicy Zwolińskiego w Rawie Mazowieckiej o długości 413 metrów. Realizacja 

inwestycji kosztowała ponad 458 tys. zł, pozyskane dofinansowanie wyniosło ponad 

266 tys. zł.  

• ,,Dostawa, montaż i uruchomienie kraty hakowej dla potrzeb oczyszczalni ścieków 

Żydomice”. Spółka RAWiK wystąpiła w 2022 r. o włączenie zadania do Projektu i 

uzyskała dofinansowanie na jego realizację. Zadanie inwestycyjne o wartości niemal 

549 tys. zł zostało dofinansowane z Funduszu Spójności w kwocie ponad 373 tys. zł  

• Inne inwestycje spółki Rawik to: budowa kanalizacji sanitarnej w Placu Wolności, 

przebudowa sieci wodociągowej w rejonie skrzyżowania ulic Tomaszowskiej i 

Przemysłowej, dostawa, montaż i uruchomienie instalacji fotowoltaicznych (PV) wraz 

z systemem monitoringu na obiektach RAWiK Sp. z o.o. 

• Zakład Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. wykonał inwestycje w zakresie podłączenia 

dwóch obiektów do sieci ciepłowniczej na os. Zamkowa Wola poprzez budowę węzłów 

cieplnych w budynkach zlokalizowanych przy ulicach: Kazimierza Wielkiego i 

Mszczonowskiej 10 o łącznej wartości: 37 tys. zł. W 2022 roku Spółka w oparciu o 

zewnętrzną firmę projektową opracowała koncepcję budowy elektrociepłowni.  

• ZGO Aquarium/ ZGO Pukinin: rozbudowa składowiska - Kwatera IX: (łączny koszt to 

ponad 275 tys. zł.); rozbudowa sortowni odpadów- trwa analiza proponowanych 

rozwiązań (złożono wniosek o wydanie decyzji środowiskowej, łączny koszt to ponad 2 

mln zł.); zakup maszyn/pojazdów/urządzeń na potrzeby pracy sortowni i 

kompostowni( łączny koszt to ponad 3 mln zł.); budynek garażowy wraz z 

infrastrukturą towarzyszącą( łączny koszt to ponad 376 tys. zł.); stacja 

transformatorowa( łączny koszt to ponad 1,1 mln zł); studnia głębinowa (łączny koszt 

to niespełna 88 tys. zł. ); kwatera nr XI: ( łączny koszt to ponad 594 tys. zł.); zakup 

gruntów: - zakupiono grunty pod rozbudowę ZGO (łączny koszt to ponad 568 tys. zł); 

instalacja fotowoltaiczna w Aquqrium Centrum Fit: (łączny koszt to 38 tys. zł); 

Figloraj/sala zabawowa- rozbudowano instalację wentylacyjno-klimatyzacyjną w 

pomieszczeniach kinderbal i figloraj( łączny koszt to ponad 211 tys. zł.) 

 

Ruszyły już prace na ulicy Fredry, a niebawem rozpoczniemy drugi etap przebudowy ul. Jana 

Sobieskiego i Łowickiej. Zmodernizowane zostanie skrzyżowanie ulic Łowickiej, 

Skierniewickiej, Jeżowskiej i Kolejowej. Przebudowana zostanie również ul. Słowackiego na 

odcinku od apteki „Nad Rawką” do skrzyżowania z ulicą Katowicką.  
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Rozpoczęły się też prace na budowie sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 2. 

Wprowadziliśmy już wykonawcę na teren budowy - wzmocnienie korony zapory czołowej i 

bocznej Zalewu „Tatar”. Dużym wyzwaniem jest też zaplanowana rewitalizacja osiedla przy  

ul. Niepodległości. Chciałbym, aby roboty budowlane w obrębie tego osiedla ruszyły jeszcze w 

tym roku. Przygotowujemy się także do przebudowy Żłobka TUPTUŚ, aby zwiększyć jego 

możliwości o kolejne 40 maluszków. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska otworzyła debata nad raportem o stanie miasta. 

W debacie głos zabrali: 

Radny Stanisław Kabziński zapytał czemu Pan Burmistrz w swoim wystąpieniu zaliczy „Polski Ład” do 

jakiegoś problemu. Radny podkreślił, że przed termomodernizacją Hali Tatar był za jej wyburzeniem i 

budową od nowa. Dodał, że obecnie ma takie sygnały, że jak ktoś wraca po treningu na tej hali to jest 

dziwny zapach np. na ubraniach. Hala ta miała kosztować o połowę mniej, a wyszło inaczej. Radny 

zapytał czy w tej sytuacji Burmistrz by podjął decyzję żeby tą halę wyburzyć i zbudować od nowa. 

Radny dodał, że Burmistrz w swoim wystąpieniu powiedział, że słucha opinii mieszkańców. Jego opinii 

akurat nie posłuchał, czego przykładem może być budowa węzła ul. Mszczonowskiej.  

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

„Polski Ład” ma swoje pozytywne ale i negatywne strony. Do tych drugich należą np. rozwiązania 

podatkowe na których samorządy akurat straciły, np. obniżona stopa podatku PIT. Pozytywną strona są 

napływające środki finansowe, chociaż mimo to niektóre samorządy i tak mają problem ze 

zbilansowaniem swoich budżetów. 

Burmistrz podkreślił, że gdyby teraz miał podjąć decyzję , co do Hali Tatar, to byłaby ona taka sama. To 

znaczy zdecydował by się na termomodernizacje a nie na wyburzenie. Bo przy okazji modernizacji 

wykonaliśmy także przebudowę hali. Gdybyśmy nie podjęli takiej decyzji to koszty ogrzewania takiej 

hali byłyby ogromne bo tam praktycznie nie było izolacji. 

W mojej ocenie była to racjonalna decyzja. Z założenia miała to być termomodernizacja ale jak to przy 

remontach różnie bywa, w trakcie okazało się, że np. trzeba obniżyć posadzkę. Były to już dodatkowe 

prace.  Teraz mamy wybudowany nowy obiekt za kwotę 7 mln zł. Można to porównać z kosztami 

wybudowania hali przy sp. nr 2 , gdzie będzie to kwota ok. 15 mln zł.  

 

Radny Stanisław Kabziński zapytał czy to prawda, że parkiet na tej nowej hali jest do wymiany. 

Przekazał także prośbę mieszkańców aby przy kolejnych remontach nie zwężano już ulic w mieście, jak 

to miało miejsce np. przy ul. Krzywe Koło i ul. Łowickiej. 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Parkiet na hali  na czas prac remontowych został zabezpieczony przed czynnikami atmosferycznymi. 

Braliśmy pod uwagę wymianę tego parkietu. Do mnie też docierały takie pogłoski, że powinniśmy go 

wymienić bo się nie nadaje. Dlatego po zakończeniu robót parkiet ten został odsłonięty, zbadaliśmy 

jego wilgotność i osuszyliśmy przed lakierowaniem. Została przeprowadzona odkrywka w celu 

sprawdzenia tego parkietu okazało się , że jest on w bardzo dobrym stanie . Parkiet ten zostanie 
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oszlifowany i polakierowany, jest gruby, porządny parkiet. Podłoga jest wentylowana i zostały jeszcze 

wykonane dodatkowe otwory do wentylacji. 

Pan Burmistrz odniósł się do sprawy zwężania ulic w mieście. Wszystkie ulice, które były w mieście 

przebudowywane , projektowane były przez uprawnione do tego osoby. Ulice te mają parametry 

zgodne z przepisami . Ich szerokość zmusza kierowców do ostrożniejszej jazdy, co z kolei zwiększa 

bezpieczeństwo w mieście. 

 

Radny Sławomir Stefaniak zabrał głos. 

Burmistrz w swoim wystąpieniu przedstawił inwestycje zrealizowane  w 2022 roku. Był to trudny rok bo 

najpierw trwała jeszcze pandemia, praca zdalna, potem wojna na Ukrainie i konieczność pomocy 

uchodźcom . Były też nowe przepisy odnośnie dodatku węglowego, ogromna ilość wydanych decyzji  w 

tej sprawie . Można powiedzieć, że zdaliśmy egzamin z tego okresu, bo sprawnie działała komórka 

organizacyjna w Urzędzie Miasta zajmująca się tymi sprawami, a  także jednostki organizacyjne. Radny 

Sławomir Stefaniak w tym miejscu podziękował Burmistrzowi , pracownikom Urzędu Miasta i jednostek 

organizacyjnych za sprawne działanie w tak trudnym czasie.  

 

Radna Celina Szczur zabrała głos w dyskusji. 

Podkreśliła, że oświata jest szczególną dziedziną bo ważną dla każdego z nas, bo najpierw my z niej 

korzystamy ,potem nasze dzieci, wnuki.  W naszym mieście mamy 3 państwowe przedszkola i jeden 

żłobek. W 2022 r. w tych palcówkach przeprowadzono kilka remontów i mimo galopujących cen i 

inflacji, udało się to osiągnąć. Czasami subwencje oświatowe nie pokrywają wszystkich kosztów i wtedy 

miasto musi dopłacić z własnego budżetu. Radna podkreśliła, że docierają od niej głosy mieszkańców 

ościennych gmin, że nasze miasto naprawdę w ostatnim czasie wypiękniało, przyjemnie jest je 

odwiedzać i spędzać tutaj wolny czas.  

 

Radna Małgorzata Rudniak zabrała głos w dyskusji. 

Raport o stanie miasta jest ważnym dokumentem. Chciałabym się odnieść do słów Pani dr Ewy Boryczki 

i Pani dr Aleksandry Nowakowskiej, które gościły na naszej ostatniej sesji. Obydwie Panie podkreślały, 

że Rawa Mazowiecka stała się liderem działań rewitalizacyjnych. Wielu studentów pisze swoje prace 

licencjackie i magisterskie na tematy związane z naszym miastem. Pani radna zacytowała słowa Pani 

doktor Nowakowskiej : „Powinni być Państwo dumni, że są mieszkańcami  Rawy Mazowieckiej”. O 

naszym mieście powinniśmy więcej mówić na zewnątrz.  

 

Radny Leszek Jarosiński zabrał głos w dyskusji. 

 Zwrócił uwagę, że w naszym mieście jest duży odpływ młodych ludzi, którzy się tutaj urodzili ale po 

studiach już nie wracają. Trzeba się zastanowić z czego to wynika.  

Radny zwrócił uwagę, że remontowanie mieszkań socjalnych przez spółkę TBS nie jest zachętą dla 

młodych ludzi. My powinniśmy budować nowe mieszkania. 

Radny dodał, że zmodernizowana Hala Tatar kosztowała nas bardzo dużo pieniędzy. Przykładem może 

tu być sąsiednia gmina Głuchów która w miejscowości Miłochniewice wybudowała halę za niecałe  
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4 mln zł. My w naszej hali nie wymienialiśmy wszystkiego. Radny zapytał czy są jakieś plany na 

wykorzystanie starej konstrukcji i co z materiałami  z rozbiórki, ile miasto z tego pozyskało.  

Radny pochwalił to, że w naszym mieście są budowane ścieżki rowerowe i że udało się ją połączyć z 

osiedlem Sójcze. Musimy dążyć do zwiększania szlaków rowerowych bo trzeba rozbudowywać 

infrastrukturę.  

Radny zwrócił uwagę na infrastrukturę drogową. Podał tutaj przykład miasta Skierniewice, które w 

2022 r. wybudowało 5 skrzyżowań o ruchu okrężnym a w naszym mieście nie powstało żadne takie 

skrzyżowanie. A jest taka potrzeba na ul. Targowej, Reymonta czy Zamkowa Wola. 

Radny Leszek Jarosiński poprosił o przedstawienie koszów projektowania strefy Mszczonowska- Biała. 

Chciał także uzyskać informacje czemu podczas Dni Rawy samochody wjechały na płytę boiska. Czemu 

taka decyzję podjął dyrektor OSiR. Dodał, że dyrektor OSiR najpierw planuje imprezy a później do nich 

nie dochodzi np. zlot Food Truckow.  

 

Radny Leszek Jarosiński podkreśli, że dobrze, że jest współpraca ze starostwem ale brakuje takiej 

współpracy z gminą. Dodał, że I etap przebudowa szpitala został zakończony i dobrze, że 

zaangażowaliśmy się w to ale jest już następny etap.  Czy są jakieś informacje jak to wygląda na dzień 

dzisiejszy. 

 

Radny odniósł się także do „Polskiego Ładu” . Podkreślił, że takich pieniędzy jak w ramach tego 

programu to samorządy nie dostały od momentu ich powstania. My otrzymaliśmy z tego 14 mln zł.  

Radny powrócił także do sprawy Programu „Dostępna szkoła” z którego nasze miasto nie skorzystało 

.Był to program dla szkoły nr 2 i nr 4. Wg niego mogliśmy wejść do tego programu  i nie kolidowałoby 

to z budową hali przy Sp. nr 2.  

 

Radny Leszek Jarosiński podziękował wszystkim naczelnikom i pracownikom Urzędu Miasta. Podkreślił 

jednak, że nie we wszystkich sferach jest jeszcze tak  jak być powinno.  

 

Burmistrz Piotr Irla odniósł się do wypowiedzi radnego Leszka Jarosińskiego.  

My nie możemy się porównywać się ze Skierniewicami, które są dużo większym miastem i mają większy 

budżet. My pod względem wielkości możemy się porównywać z Opocznem czy Nowym Miastem.  

Staramy się podejmować działania, które przyciągną do nas młodych ludzi. Modernizujemy 

infrastrukturę przedszkolną , żłobek, organizujemy różne imprezy, aktywizujemy mieszkańców, dajemy 

im możliwość głosu. Praktycznie co weekend organizowana jest jakaś impreza w naszym mieście, np. 

ostatnio była Noc Świętojańska i wizyta delegacji z miast partnerskich, był koncert Big Band. Ale na 

skutki tych naszych działań trzeba trochę poczekać, będą one pewnie widoczne za kilka lat. Mamy głosy 

od naszych mieszkańców, że w mieście ciągle co coś się dzieje, co niewątpliwie nas cieszy. 

Jeżeli chodzi o budownictwo mieszkaniowe to musimy cofnąć się o jakieś 4 lata i przypomnieć sobie 

jaki był wtedy stan finansowy spółki RTBS. Miała ona wtedy zadłużenie na 3 mln zł. Żeby spółka mogła 

dobrze wypełniać swoje zadania musieliśmy najpierw wyciągnąć ją  z tych długów, co niewątpliwie nam 

się udało bo rok 2022  spółka zamknęła z zyskiem 700 tys zł. Idziemy w kierunku budowy nowych 

mieszkań, zmieniamy plan zagospodarowania przestrzennego. RTBS może wystąpić o dofinansowanie 
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na budowę nowych mieszkań ale nie będziemy budować mieszkań socjalnych bo jest to 

niesprawiedliwe dla innych.  Owszem pomagamy tym najbiedniejszym ale w miarę możliwości.  

Dążymy do uzyskania gruntów pod budowę budynków wielorodzinnych . Miejsca pracy w naszym 

mieście są bo mamy najniższe bezrobocie  w województwie łódzkim. W firmie YOFC jest już 

zatrudnionych ok 310 pracowników, docelowo ma to być 500 osób. Ale do pracy w tej firmie osoby 

dojeżdżają już z Opoczna czy Tomaszowa Mazowieckiego bo w naszym mieście nie ma już wolnych 

pracowników. Na ul. Księże Domki zostały oddane dwa bloki mieszkaniowe  kolejne już są w budowie. 

Budowa mieszkań pod wynajem to jest wyzwanie na następną kadencje.  

Odnosząc się do sprawy wjazdu samochodów na murawę boiska Mazowi , to niewątpliwe taka sytuacja 

nie powinna mieć miejsca . Ale była to też trochę „burza w szklance wody ”bo tak naprawdę murawa i 

nawodnienie nie zostały uszkodzone. Dyrektor OSiR wyciągnął wnioski z tego incydentu i teraz będzie 

lepiej pilnował takich spraw. Oczywiście musimy szanować prace Mazovii. Ale tak naprawdę sprzęt do 

koszenia trawy też wjeżdża na boisko.  

W mojej ocenie współpraca w wójtem układa się przyzwoicie. Mamy miejsca naszych spółek na terenie 

gminy, np. ZGO. Ta współpraca jest ale miasto nie można dać się wykorzystywać np. do budowy 

chodnika w miejscowości Pukinin ( na terenie pasa drogowego drogi wojewódzkiej) bo to jest absurd. 

 

Są wnioski mieszkańców sąsiednich gmin o rozszerzenie darmowej komunikacji. Ja jestem za, prowadzę 

w tej sprawie rozmowy z wójtem.  Jego argumentacja jest taka, że jak rozszerzy komunikacje na jedne 

wioski, to musi i na inne. A przecież miasto nie może tego finansować na terenie gminy. 

 

W poprzedniej kadencji miasto dofinansowywało dojazd  uczniów z gminy do naszych szkół. Podjąłem 

decyzja o likwidacji tego bo to gmina powinna finansować. Byłam to racjonalna decyzja , wynikająca z 

dbania o nasz budżet.  

Taki jest też urok gminy miejskiej otoczonej gminą wiejską, bo mamy wiele instytucji kultury do których 

dokładamy np. Muzeum Ziemi Rawskiej czy basen a korzystają z nich także mieszkańcy gminy. 

Zastanawiam się nad wprowadzeniem Karty Rawianina, tak żeby mieszkańcy naszego miasta mieli 

zniżki na pewne wydarzenia, np. koncerty .  

 

Jeżeli chodzi o „Polski Ład” to staram się być obiektywny . Są środki, które wpływają do samorządów i z 

tego się cieszymy. Staramy się składać wnioski na wszelkie możliwe ogłoszone nabory . I na pewno nie 

wstydzimy się tego, że dzięki parlamentarzystom z ziemi rawskiej otrzymujemy pieniądze z budżetu 

państwa i dobrze, że dbają o to aby fundusze do nas trafiały. 

 

O projekcie „Dostępna szkoła” już wiele razy mówiłem i tutaj czuje się potraktowany niesprawiedliwie. 

Już na kilku komisjach wyjaśniałem ten temat. Ale jeśli potrzeba to zrobię to jeszcze raz. Złożyliśmy 

wniosek o dofinansowanie na Sp. nr 2 i Sp. nr 4 . Dostaliśmy dofinansowanie ale między czasie 

otrzymaliśmy także środki na budowę hali wraz z infrastrukturą  przy Sp. nr 2 . We wniosku w projekcie 

„ Dostępna szkoła” też była zmiana w infrastrukturze i okazało się , że będzie kolidacja w terenie. 

Dlatego zrezygnowaliśmy z tego  dofinansowania, bo ważniejsza jest dla nas budowa hali. A nie można 
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było ograniczyć wniosku tylko do jednej szkoły. Na pewno też Sp. nr 2 bo budowie hali i zmianie 

infrastruktury musi być też doinwestowana w środku.  

 

Jeżeli chodzi o Hale Tatar to oczywiście teraz możemy się zastanawiać które rozwiązanie byłoby lepsze,. 

Możemy się też porównywać  z innymi gminami , które takie hale budowały ale tak naprawdę nie 

wiemy jakie one mają parametry. W naszym przypadku mamy halę sportową  z rozbudowanym 

zapleczem. Trzeba się zastanowić czy na budowę nowej hali byśmy dostali dofinansowanie, pewnie nie. 

Dlatego zdecydowaliśmy się na termomodernizację bo w starej formie hala generowała by bardzo 

wysokie koszty ogrzewania i prawdopodobnie na sezon zimowy musielibyśmy ją zamykać.  

 

Radny Daniel Łaski zabrał głos w dyskusji. 

Podkreślił, że odpływa młodych ludzi z naszego miasta faktycznie rzuca się w oczy i trzeba coś z tym 

zrobić. Na pewno jest to sfera budownictwa. Ale nie chodzi tu o mieszkania socjalne. Młodzi ludzie 

musza obecnie mierzyć się z mieszkaniem z rodzicami lub na wynajem bo nie stać ich na zakup 

mieszkania w naszym mieście za 7 tys zł za metr. Niewątpliwie jednak o osoby pokrzywdzone przez los 

czy niepełnosprawne państwo powinno dbać ale nie o takie , które mimo otrzymania lokalu socjalnego 

nie dążą do poprawy swojej sytuacji materialnej.  

Współpraca z wójtem powinna się dobrze rozwijać ale powinni o to zabiegać przede wszystkim radni z 

jego ugrupowania a u nas to trochę kuleje. Przykładem może tu być przyjazd premiera Morawieckiego 

do naszego miasta na którym nasz burmistrz nie był jakoś szczególnie witany. Dlatego wykorzystajmy 

ten czynnik ludzki.  

Jeżeli chodzi o Kartę Rawianina to odradzam ten pomysł . Bardziej właśnie zwróćmy uwagę na 

partycypację ościennych gmin w kosztach utrzymania naszych instytucji np. basenu. 

 

Radny w tym miejscu podsumował obecną kadencje. Był to tak naprawdę trudny czas, rok 2020 , 2021 i 

2022 to czas pandemii, dodatkowo w 2022 r. wybuchła wojna na Ukrainie. Myślę, że w tak trudnych 

warunkach i tak sobie poradziliśmy. Ale następna kadencji powinna być lepsza, tak żebyśmy nie musieli 

mierzyć się z maseczkami czy zamykaniem przedsiębiorstw.  

 

Radny Leszek Jarosiński ponownie zwrócił się do Burmistrza o podanie kosztów  odnośnie 

przygotowania dokumentacji na budowę węzła Mszczonowska. A także co ze sprzedażą materiałów z 

rozbiórki Hali Tatar.  

Radny odniósł się także do wypowiedzi dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji , który przy okazji 

posiedzenia Komisji Prawa i Porządku wspominał coś o budowie nowych pomieszczeń przy Hali Tatar. A 

tu Burmistrz mówi, że już tam jest dużo pomieszczeń.  

 

Burmistrz Piotr Irla odniósł się do wypowiedzi radnego Leszka Jarosińskiego. 

W mojej ocenie zmiana na stanowisku dyrektora OSiR wpłynęła pozytywnie na funkcjonowanie 

jednostki. Jest organizowanych więcej imprez, są nowe pomysły a przecież o to chodzi. Jeśli nowy Pan 

dyrektor widzi potrzebę budowy nowych pomieszczeń to ok ale najpierw musi zmierzyć się ze 

sprawami finansowymi i z akceptacją swoim pomysłów przez Burmistrza i Radę Miasta.  
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Wszystkie elementy zdemontowane przy budowie obiektów czy zniszczone są traktowane formalnie i 

prawnie jako odpad. To wykonawca składając swoją ofertę musi określić jak zagospodaruje te 

zdemontowane elementy . I albo zrobi to tak, że poniesie straty albo cos na tym zyska. W niektórych 

przypadkach np. przy rewitalizacji ustalaliśmy to na bieżąco np. kostka bazaltowa była mechanicznie 

rozbierana, wywożona i składowana w odpowiednim miejscu. Później pracownicy gospodarczy 

zajmowali się jej segregowaniem . Podobnie było z kostką brukową.  

We współpracy z OSiR niektóre elementy z budowy hali zostały wykorzystane albo zmagazynowane  w 

odpowiednim miejscu.  

Całość opracowania dokumentacji węzła Mszczonowska- Biała kosztowała ok 500 tys zł. Wynikało to z 

przetargu. W 2022 r. wydaliśmy na to 120 tys. zł Sam proces projektowania jest długotrwały.  

 

Radny Stanisław Kabziński zabrał glos w dyskusji. 

Jeżeli chodzi o kondycje spółki RTBS to była ona zła już ok 8 lat temu. Radni z ugrupowania PiS nie byli 

ani gospodarzami ani organizatorami udziału premiera Morawieckiego w spotkaniu  w szpitalu. 

Problem odpływu młodych ludzi z naszego miasta faktycznie jest widoczny. Wynika to z tego, że są 

bardzo drogie działki a nie ma nowego budownictwa. Może powinniśmy jako miasto podzielić niektóre 

działki,np. w rejonie bazy PKS, które już zarastają i nie nadają się na inwestycje i sprzedać po 

atrakcyjnych cenach na budowę nowych mieszkań.  

 

Burmistrz Piotr Irla odniósł się do wypowiedzi radnego Stanisława Kabzińskiego. 

Wg mnie te działki w rejonie bazy PKS jednak nadają się pod inwestycje i tutaj jesteśmy w odmiennym 

zdaniu. Bo jest tam neidaleko hala Black Red White, jest firma Pana Lisickiego , która się prężnie 

rozwija. Dlatego według mnie teren ten jest jak najbardziej przeznaczony pod przemysł.  

Był inwestor zainteresowany działkami miejskim w tym obszarze ale było tam za dużo drzew a on był 

ograniczony czasowo i obawiał się że nie zdąży wybudować zakładu. Dlatego podjąłem decyzje o 

wycince drzew na tym terenie pod innego potencjalnego  inwestora. Uzyskaliśmy stosowne decyzje i na 

wiosnę tego roku drzewa zostały tam usunięte. Jeżeli chodzi o poszukiwanie inwestorów to 

nawiązujemy kontakt z sąsiednimi właścicielami. Jestem przekonany, że w niedługim czasie na tym 

trenie pojawi się inwestor. Mam jeszcze jeden argument czemu ten teren nie nadaje się pod 

budownictwo mieszkaniowe. Przy planowaniu przestrzennym trzeba brać pod uwagę sąsiedztwo. Nie 

możemy budować bloków w sąsiedztwie dużych fabryk czy firm bo potem będą skargi mieszkańców na 

hałas itp.  

Przyjęliśmy taką zasadę, że tam gdzie można wynosimy przemysł poza tereny mieszkalne. Mamy inne 

atrakcyjne tereny np. na ul. Jeziorańskiego, są działki przy ul. 1 Maja czy Księże Domki . Na tych 

terenach przewiduje się rozwój budownictwa mieszkalnego.  

Jeżeli chodzi o spółkę RTBS to zaciągnął on kredyt z rawskich spółek rok przed końcem poprzedniej 

kadencji. Teraz spółka jest w dużo lepszym stanie i możemy myśleć o budowie nowych mieszkań. 

 

Radny Daniel Łaski zabrał głos w dyskusji. 
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Na ul. Miodowej działki miejskie przeplatane są jeszcze prywatnymi, co może stwarzać dodatkowe 

problemy. Gdyby ceny nie były zbyt wysokie możemy tutaj działać. 

Radny odniósł się do wypowiedzi radnego Leszka Jarosińskiego .Decyzja o wjeździe samochodów na 

murawę boiska była karygodna i chyba sam Pan dyrektor zdaje sobie z tego sprawę .  

 

Na tym zakończono dyskusję nad raportem o stanie miasta. 

 

Ad. 5 Udzielenie Burmistrzowi Miasta Rawa Mazowiecka wotum zaufania. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała treść projektu uchwały nr LII/429/23 w 

sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Rawa Mazowiecka wotum zaufania. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Rawa Mazowiecka wotum zaufania w głosowaniu 

imiennym została przyjęta większością głosów. Głosowało 14 radnych, za- 10, przeciw- 0, 

wstrzymujących- 4.  

Wykaz imienny głosowania w załączeniu protokołu. 

 

Ad. 6 Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Miasta Rawa Mazowiecka wraz ze  sprawozdaniem z  

          wykonania budżetu Miasta Rawa Mazowiecka za 2022 rok. 

Temat referowała Skarbnik Miasta- Jolanta Witczak. 

Powiedziała m.in.: 

W 2022 roku dochody planowano na kwotę 121 360 633,97 zł, wykonano 120 669 734,10 zł,  

  co stanowi 99,43 % realizacji planu. 

Dochody bieżące wykonano na kwotę 101 583 540,59 zł co daje wykonanie na poziomie 

96,56 % planu rocznego. 

W analizowanym okresie roku główne źródła dochodów bieżących to: 

• subwencja z budżetu państwa – 15 597 483,00 zł, 

• dotacje celowe i inne środki zewnętrzne na realizację zadań bieżących – 

26 005 701,74 zł,  

• dochody z podatków i opłat lokalnych – 17 989 791,04 zł, 

• dochody z udziałów w podatkach PIT i CIT – 28 172 370,00 zł. 

Dochody majątkowe wykonano na kwotę  19 086 193,51 zł, co stanowi 118,13 % planu 

rocznego. 

W dochodach majątkowych główne źródło stanowią dotacje i fundusze  zewnętrzne,  jako 

środki na dofinansowanie inwestycji miejskich obejmujące:  dofinansowanie z Funduszu 

COVID -19 i Funduszu Dróg Samorządowych na remonty i budowę dróg – kwota 3 696 277,28 

zł, z budżetu Unii Europejskiej na dofinansowanie projektu Cyfrowa Gmina w kwocie 83 198 

zł, z WFOŚiGW w Łodzi w kwocie 26 208 zł na refundację wydatków budowę ścieżki 

rowerowej, z budżetu Unii Europejskiej w kwocie 54 900 zł na projekt edukacyjny w 

przedszkolach miejskich, kwota 906 726 zł z Funduszu Solidarnościowego na wydatki 
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związane z budową Centrum Opiekuńczo Mieszkalnego.  Środki z dofinansowania z RPO 

Województwa Łódzkiego na realizację Rewitalizacji Miasta Rawa Mazowiecka w kwocie 

9 770 300,89 zł oraz na termomodernizację budynku hali sportowej Tatar w kwocie 

1 121 810,41 zł. 

Ze sprzedaży mienia komunalnego uzyskano dochody w wysokości 3 307 540,25 zł. 

Średni dochód na 1 mieszkańca (stale zamieszkałego w mieście) w 2022 roku to kwota 7 361,05 

zł. Natomiast średni dochód na 1 mieszkańca z tytułu dochodów bieżących wyniósł 6 196,76 

zł. 

Wydatki planowano w 2022 r. w  kwocie 133 486 738,97 zł, wykonano w 125 464 919,00 zł,  co 

stanowi 93,99 % realizacji planu. 

Wydatki bieżące planowano na kwotę  105 029 075,97 zł, wykonanie na kwotę 98 274 474,01 

zł, co stanowi 99,57 % realizacji planu. 

W wykonanych wydatkach bieżących największą pozycje stanowią wydatki na wynagrodzenia 

i składki od nich naliczone, w kwocie łącznej 43 930 112,08 zł, które stanowią 44,70 % 

wydatków bieżących ogółem. 

Wydatki związane z realizacją zadań statutowych tj. wydatki rzeczowe ( zakup towarów i usług, 

opłaty za media, prace remontowe, telefony, szkolenia, ubezpieczenie majątku, opłaty za 

wywóz śmieci oraz inne), to kwota  20 002 932,27 zł. 

Świadczenia na rzecz osób fizycznych ( świadczenia 500 plus, 300 plus, wypłaty z funduszu 

alimentacyjnego, stypendia, zasiłki z pomocy społecznej, świadczenia z BHP oraz wypłaty z 

Funduszu COVID -19 stanowiące wszelkiego rodzaju świadczenia wypłacone różnym osobom 

z tytułu rekompensaty strat spowodowanych głównie wzrostem kosztów utrzymania, wypłaty 

świadczeń dla obywateli Ukrainy, którzy uciekli przed działaniami wojennymi) na kwotę  łączną 

21 975 828,78 zł. 

Wydatki na dotacje celowe z budżetu Miasta na realizację zadań bieżących na kwotę 

8 383 413,69 zł, z czego: 

✓ przekazane dla jednostek sektora finansów publicznych – 3 166 000, 00 zł, 

✓ przekazane dla podmiotów nie należących do sektora finansów publicznych –  

      5 217 413,69 zł. 

Wydatki na obsługę długu na kwotę ( odsetki od kredytów, pożyczek oraz wyemitowanych 

obligacji) na kwotę 2 993 623,14 zł. 

Struktura procentowa w wydatkach ogółem wybranych wydatków poniesionych na główne 

dziedziny funkcjonowania miasta przedstawia się następująco: 

✓ Oświata, wychowanie i opieka nad dziećmi do 3 lat  - 32,8 % wydatków ogółem 

✓ Pomoc społeczna – 11,6 % wydatków ogółem 
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✓ Rodzina – 11,2 % wydatków ogółem 

✓ Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 10,4 % wydatków ogółem 

✓ Transport zbiorowy i utrzymanie dróg – 7,6% wydatków ogółem 

✓ Administracja samorządowa – 7,8 % wydatków ogółem 

✓ Kultura fizyczna – 6,3 % wydatków ogółem 

✓ Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 5,7 % wydatków ogółem 

Wydatki majątkowe – inwestycyjne na kwotę 27 190 444,99 zł, która stanowi 22 % wydatków 

ogółem poniesionych w 2022 r. Wydatki inwestycyjne w przeliczeniu na jednego mieszkańca  

to kwota 1 658,66 zł. 

Prowadzone inwestycje miejskie dotyczyły następujących dziedzin funkcjonowania miasta: 

1) Drogi publiczne gminne oraz dotacje na drogi powiatowe – zrealizowano prace inwestycyjne 

na kwotę  łączną 7 772 789,67 zł, 

2) Gospodarka gruntami i budownictwo mieszkaniowe – wydatki to kwota 203 033,60 zł, 

3) Administracja samorządowa – wydatki to kwota 57 700,00 zł 

4) Bezpieczeństwo publiczne – wydatki to kwota 208 980,50 zł, 

5) Oświata i wychowanie, opieka nad dziećmi do lat 3 – kwota wydatków 569 342,71 zł, 

6) Ochrona zdrowia – kwota wydatków 1 525 000,00 zł 

7) Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – kwota wydatków 462 941,33 zł, 

8) Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – kwota wydatków 9 689 865,44 zł, 

9) Kultura fizyczna – kwota wydatków 5 550 504,83 zł. 

 

Budżet Miasta Rawa Mazowiecka na koniec 2022 roku zamknął się deficytem w wysokości 

4 795 184,90 zł, przy planowanym  deficycie w wysokości 12 126 105,00 zł. 

W 2022 roku uzyskano po raz kolejny nadwyżkę dochodów bieżących nad wydatkami 

bieżącymi w wysokości 3 309 066,58 zł, przy planowanej na koniec roku w wysokości  

174 940,00 zł. 

W 2022 r. uzyskano przychody budżetu z tytułu zaciągniętych pożyczek, emisji papierów 

wartościowych na kwotę 5 039 312,00 zł oraz przychody z wolnych środków z rozliczenia 

budżetu za lata poprzednie i pozostałych niewykorzystanych środków z roku poprzedniego, 

w wysokości 17 935 946,67 zł.  

W 2022 roku spłacono raty wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek na kwotę łączną  

3 528 447,44 zł.  

Na dzień 31.12.2022 r. zadłużenie miasta Rawa Mazowiecka z tytułu kredytów, pożyczek oraz 

emisji papierów wartościowych wynosiło 54 424 162,04 zł, kwota ta stanowi 45,10 % 

wykonanych dochodów budżetu Miasta w 2022 roku. 
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Zobowiązania te dotyczą WFOŚiGW w Łodzi – kwota 398 953,80 zł, banków komercyjnych – 

zobowiązania na kwotę 10 525 208,24 zł oraz nabywców obligacji komunalnych Miasta Rawa 

Mazowiecka – zobowiązania z tytułu wykupu na kwotę 43 500 000 zł. 

Maksymalny dopuszczalny wskaźnika spłaty zobowiązań dla 2022 roku obliczony na podstawie   

art. 243 ustawy o finansach publicznych wynosił 13,3 ,  natomiast rzeczywisty wskaźnik obsługi 

zadłużenia na koniec roku wykonany został na poziomie 6,42, co oznacza, że faktycznie 

stanowił  nie całe 50 % dopuszczalnego wskaźnika dla tego roku.  

W związku z zakończeniem w 2022 roku szeregu inwestycji wzrosła znacznie wartość mienia 

komunalnego Miasta Rawa Mazowiecka na koniec 2022 roku i stanowiła  wartość 

302 362 416,42 zł, co wskazuje  na przyrost wartości majątku w stosunku do poprzedniego 

roku o kwotę 37 921 885,16 zł.   

Na przedstawioną powyżej wielkość mienia komunalnego składają się głownie następujące 

składniki: 

✓ grunty komunalne o wartości 57 434 718,28 zł 

✓ budynki o wartości 93 689 377,40 zł 

✓ budowle o wartości 98 248 548,22 zł 

✓ maszyny i urządzenia o wartości 6 860 293,17 zł 

✓ środki transportu o wartości 1 174 861,50 zł 

✓ udziały w spółkach komunalnych o wartości 41 002 740,00 zł. 

 

 

W dyskusji głos zabrał radny Sławomir Stefaniak, który w swojej wypowiedzi podkreślił, że 

prawidłowo zrealizowano budżet Miasta w 2022 roku.  

- dochody zrealizowano na kwotę prawie 120 mln zł, co stanowi prawie 100 % ,w tym dochody bieżące 

101 ml zł, co stanowi 96 % 

- po stronie wydatków zrealizowano budżet na kwotę 125 mln zł co stanowi 93 % 

- wydatki bieżące zrealizowano w kwocie 98 mln zł co stanowi 93 % 

- wydatki majątkowe 27 mln zł co stanowi 95 % przyjętego planu na inwestycje  

 Zgodnie  z ustawą o finansach publicznych wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż dochody bieżące i 

ten współczynnik w naszym budżecie został zachowany.  

Deficyt budżetowy zamknął się w kwocie ponad 4 mln zł, a był planowany wyższy. Nadwyżka 

operacyjna wyniosła ponad 3 mln zł, przy planowanej 175 tys zł.  

Miasto posiada zadłużenie z tytułu zaciągniętych zobowiązań i kredytów na kwotę ponad 54 mln zł , co 

stanowi 45 % dochodów miasta. Zgodnie z przepisami współczynnik ten nie może przekroczyć 60 % tak 

więc mieścimy się w normie. Jest to dobry poziom zadłużenia. W stosunku do roku poprzedniego 

zadłużenie to wzrosło o kwotę 1,5 mln zł.  

Na inwestycje w 2022 r. wydatkowano kwotę ponad 27 mln zł, z czego pozyskano dofinansowanie z 

różnych źródeł na kwotę ponad 15 mln zł. , co stanowi współczynnik 22 % ogółu wydatków. Jest to 

bardzo dobry współczynnik. 
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Radny Sławomir Stefaniak podkreślił, że inwestycje są  bardzo ważne bo stanowią one majątek 

komunalny miasta . Na obecną chwile taki majątek komunalny stanowi 302 mlz zł . Jego przyrost był na 

wysokości ponad 38 %.  

Inwestycje per capita na jednego mieszkańca w ubiegłym roku wyniosły 1658 zł , co stanowi dobry 

wynik. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska przedstawiła treść uchwały nr III/87/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 9 maja 2023 r, w sprawie opinii 

dotyczącej sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Rawa Mazowiecka za 2022 rok. Regionalna Izba 

Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania budżetu Miasta 

za 2022 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Rawa Mazowiecka wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Miasta Rawa Mazowiecka za 2022 rok. 

 

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinie komisji. Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Miasta Rawa Mazowiecka wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Rawa 

Mazowiecka za 2022 rok. 

 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Rawa Mazowiecka wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Rawa Mazowiecka za 2022 rok w głosowaniu jawnym 

została przyjęta większością głosów. Głosowało 14 radnych, za- 10, przeciw- 0, wstrzymujących- 4.  

Wykaz imienny głosowania w załączeniu protokołu. 

 

Ad. 7 Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Rawa Mazowiecka. 

 

Temat referowała Skarbnik Miasta- Jolanta Witczak. 

Powiedziała m.in.: 

 

Zgodnie z art.271 ustawy o finansach publicznych, po zapoznaniu się  ze  sprawozdaniami  

finansowymi  i sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta za miniony rok budżetowy oraz 

stosownymi opiniami Komisji Rewizyjnej oraz opiniami Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi, Rada Miasta podejmuje uchwałę w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta.  

 

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Rawa Mazowiecka badała wykonanie budżetu i wydała stosowny 

wniosek. 
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Następnie radny Daniel Łaski- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji 

Rewizyjnej z wykonania budżetu Miasta. 

 

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Rawa Mazowiecka przygotowanie do procedury absolutoryjnej 

przeprowadziła podczas trzech posiedzeń. 

Pierwsze posiedzenie odbyło się 24 maja 2023 r. 

Uczestniczyli w nim wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej oraz przewodniczący i jego zastępca. Celem 

spotkania było wydanie opinii z wykonania budżetu miasta Rawa Mazowiecka za 2022 rok. Podczas 

posiedzenia komisja zapoznała się i poddała ocenie następujące informacje: 

- sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania dochodów Miasta Rawa Mazowiecka. 

 Z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rawa Mazowiecka sporządzono protokół oznaczony  

nr 3/2023 , dla zainteresowanych dostępny w Biurze Rady Miasta Rawa Mazowiecka. 

 

Drugie posiedzenie odbyło się 25 maja 2023 roku. 

Uczestniczyli w nim wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej oraz przewodniczący i jego zastępca. 

Podczas posiedzenia komisja zapoznała się z : 

- sprawozdaniem Burmistrza z wykonania wydatków Miasta Rawa Mazowiecka 

- pozostałymi informacjami w sprawie wykonania budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na dzień 31.12. 

2022 r. 

Z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rawa Mazowiecka sporządzono protokół oznaczony nr 

4/2023 , dla zainteresowanych dostępny w Biurze Rady Miasta Rawa Mazowiecka. 

 

Trzecie posiedzenie odbyło się 7 czerwca 2023 r. 

Uczestniczyli w nim wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej oraz przewodniczący i jego zastępca. 

Podczas tego posiedzenia komisja zapoznała się z treścią uchwały Nr III/87/2023 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 9 maja 2023 r. w sprawie opinii dotyczącej 

sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Rawa Mazowiecka za 2022 rok. Regionalna Izba 

Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie Burmistrza Miasta Rawa Mazowiecka z 

wykonania budżetu Miasta za 2022 rok. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Daniel Łaski przedstawił Komisji wniosek o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Miasta Rawa Mazowiecka i przeprowadził głosowanie. 

 

Komisja stwierdziła, że w wyniku badania dochodów i wydatków budżetu Miasta Rawa Mazowiecka , 

sprawozdań finansowych oraz pozostałych informacji określonych w art. 267 ust. 1 pkt 3 ustawy o 

finansach publicznych, , stawia wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Rawa 

Mazowiecka za 2022 rok. 

W jawnym głosowaniu za udzieleniem absolutorium głosowało 6 członków, za- 5 , przeciw- 0, 

wstrzymujących- 1. 
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Z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rawa Mazowiecka sporządzono protokół oznaczony  

nr 5/2023 , dla zainteresowanych dostępny w Biurze Rady Miasta Rawa Mazowiecka.  

 

Jednocześnie Komisja Rewizyjna skierowała do Regionalnej Izby Obrachunkowej wniosek o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Miasta Rawa Mazowiecka za 2022 rok.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska przedstawiła treść uchwały nr III/148/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 13 czerwca 2023 r. w sprawie opinii 

dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rawa Mazowiecka o udzielenie absolutorium za 

2022 rok.  

Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji Rewizyjnej  Rady Miasta 

Rawa Mazowiecka  w sprawie absolutorium za 2022 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Rawa Mazowiecka za 2022 rok. 

 

Uwag do treści uchwały nie było. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Rawa Mazowiecka za 2022 rok w 

głosowaniu jawnym została przyjęta większością głosów. 

Głosowało 14 radnych, za-10, przeciw-0, wstrzymujących- 4.  

Wykaz imienny głosowania w załączeniu protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska podziękowała Burmistrzowi Miasta – Piotrowi Irli za 

prace i zaangażowanie i pogratulowała uzyskanego absolutorium . Podziękowała także Skarbnik 

Miasta- Jolancie Witczak za całoroczną pracę na rzecz budżetu miasta.  

 

Burmistrz Miasta Piotr Irla podziękował radnym za udzielone absolutorium. Dodał, że jest to wynik 

pracy nie tylko jego ale także pracowników Urzędu Miasta, jego zastępcy, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz 

i owocnej współpracy z radnymi Rady Miasta. Podkreślił także , że będzie się starał aby budżet na rok 

2023 był wykonany zgodnie z założeniami przyjętej uchwały budżetowej i planu inwestycyjnego. 

 

Ad. 8 Zmiana budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

 

Temat referowała Skarbnik Miasta- Jolanta Witczak. 

Powiedziała m.in.: 

Przedłożony Wysokiej Radzie projekt zmiany budżetu Miasta na 2023 rok obejmuje: 

I. Zmiany w planie dochodów. 

Dział 600 – Transport  
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- w 2023 roku Miasto Rawa Mazowiecka uzyska dofinansowanie w kwocie 72 192 zł z budżetu 

Unii Europejskiej z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2020-2024, na 

projekt „Zwolnij i jedź bezpiecznie – poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego w Rawie 

Mazowieckiej”. 

Dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa. 

- zwiększa się o kwotę 100 000 zł wysokość planowanych dochodów w § 0470 z opłat za trwały 

zarząd i użytkowanie wieczyste nieruchomości, korekta do wysokości przewidywanych 

dochodów uzyskanych w br. 

Dział 756 – Dochody z podatków i opłat. 

- zwiększenie o kwotę 35 000 zł w § 0480 planowanych  dochodów  z opłat za wydane 

zezwolenia na sprzedaż alkoholu, korekta do wysokości przewidywanych dochodów 

uzyskanych w br. 

Dział 852 – Pomoc społeczna. 

- wprowadza się zwiększenie panu dochodów o kwotę 3 060,00  zł w § 2180, są to środki z 

budżetu państwa na pomoc finansową z tytułu wypłaty dodatku węglowego. 

Dział 900- Gospodarka komunalna. 

- w § 0690 w kwocie 10 000 zł zwiększenie planowanych dochodów z opłat za korzystanie ze 

środowiska, 

– w §  6280 wprowadza się planowane dochody w wysokości 1 175 000 zł z  tytułu umowy z 

WFOŚiGW w Łodzi, na wypłatę dofinansowania w ramach zadania  „Ciepłe mieszkanie”. 

II. Zmiany w planie wydatków. 

 

DZIAŁ 600 - TRANSPORT 

Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne 

1. Dostawa i montaż wyświetlaczy drogowych realizowanych w ramach projektu 

„Zwolnij               i jedź bezpiecznie – poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego w 

Rawie Mazowieckiej” 

 

Plan – 35.000,00 zł 

Zwiększenie – 95.092,00 zł 

Plan po zmianach – 130.092,00 zł 
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Miasto Rawa Mazowiecka pozyskało dotację w kwocie 72.191,19 zł na montaż 6 szt. 

wyświetlaczy realizowanych w ramach wspomnianego wyżej projektu. Przewidywany 

całkowity koszt zadania to około 130.000 zł brutto obejmujący również środki własne z 

budżetu miasta. 

750 – Administracja publiczna. 

- rozdział 75023 – zwiększenie o kwotę 50 000 zł  wysokości planowanych wydatków 

bieżących na obsługę zadań statutowych w Urzędzie Miasta Rawa Mazowiecka.   

758 – Różne rozliczenia, zwiększenie rezerwy ogólnej o 12 100 zł. 

Dział 851 – Ochrona zdrowia. 

- rozdział  85154 – obejmuje  zwiększenie planowanych wydatkach na realizację zadań 

ujętych w Miejskim Programie Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, środki ze 

zwiększonych  opłat za wydane zezwolenia na sprzedaż alkoholu w kwocie 35 000 zł. 

852 – Pomoc społeczna. 

- rozdział 85295 – zwiększenie o kwotę 3 060 zł wydatki bieżące na wypłatę dodatku 

węglowego. 

DZIAŁ 855 - RODZINA  

Rozdział 85516 – System opieki nad dziećmi do lat 3 

1. Przebudowa budynku żłobka miejskiego przy ulicy Kolejowej – opracowanie 

dokumentacji projektowej. 

Plan – 50.000,00 zł 

Zwiększenie – 15.000,00 zł 

Plan po zmianach – 65.000,00 zł 

Miasto Rawa Mazowiecka pozyskało dotację w ramach programu Maluch+  na adaptację 

piętra budynku żłobka na utworzenie 45 nowych miejsc dla dzieci do lat 3.  Po analizie z 

projektantem (autor pierwotnego projektu żłobka) zakresu prac projektowych ustalono jego 

wynagrodzenie na poziomie 65.000 zł. Kwota ta obejmuje również koszt zakupu mapy do 

celów projektowych. 

Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska. 

- rozdział 90019 – dokonuje się zwiększenia o kwotę 10 000 zł w planie wydatków  statutowych 

na zadania związane z ochroną środowiska. 

- rozdział 90095 – dokonuje się zmiany w planie wydatków  inwestycyjnych poprzez 

wprowadzenia zadania finansowanego ze środków WFOŚiGW w Łodzi „Ciepłe mieszkanie”. 

Program ma na celu poprawę jakości powietrza oraz zmniejszenie emisji pyłów oraz gazów 
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cieplarnianych poprzez wymianę nieefektywnych źródeł ciepła w budynkach mieszkalnych 

wielorodzinnych. Środki na ten cel to kwota 1 175 000 zł.  

Nie było pytań. 

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta Rawa 

Mazowiecka na 2023 rok  

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr LII/432/23 

w sprawie zmiany budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednomyślnie. Głosowało 14 radnych, za-

14, przeciw-0, wstrzymujących-0.  

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu.  

Ad. 9 Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rawa 

Mazowiecka na lata 2023-2026 i prognozy długu. 

Temat referowała Skarbnik Miasta Jolanta Witczak.  

Powiedziała n.in.: 

W przyjętej Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023 - 2036 wprowadzono zmiany 

dochodów, wydatków budżetu, przychodów i rozchodów.  

I. DOCHODY 

Prognoza dochodów bieżących - w tym prognoza wpływów z podatków dochodowych, 

pozostałych opłat, subwencji oraz dotacji celowych – od 2024 roku została przyjęta zgodnie z 

poprzednią WPF. 

Dochody majątkowe przyjęto zgodnie z planem na lata 2024 - 2030. 

II. WYDATKI 

Prognoza wydatków bieżących od 2024 roku została sporządzona w oparciu o wyliczenia 

kosztów obsługi długu oraz założenia dotyczące koniecznych do wypracowania nadwyżek 

operacyjnych. Koszty obsługi długu zostały wyliczone zgodnie z aktualnymi danymi 

dotyczącymi posiadanych i planowanych zobowiązań oraz ich harmonogramów spłaty. W celu 

wyliczenia odsetek wykorzystano faktyczne lub planowane wartości marży każdego 

zobowiązania oraz odpowiednie dla nich stawki bazowe WIBOR. Przyjęto, że stawki bazowe 

WIBOR wyniosą: 5,00% w 2024 roku, 4,00% w 2025 roku, 3,00% w 2026 roku oraz 2,00% w 

pozostałych latach prognozy. Marżę na emitowanych obligacjach przyjęto na poziomie 1,50%. 

Takie założenie ma na celu zabezpieczenie Miasta Rawa Mazowiecka  przed potencjalnym 

wzrostem stóp procentowych. 
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Wydatki bieżące na wynagrodzenia i składki od nich naliczane w latach 2024 – 2036  przyjęto 

zgodnie z poprzednią WPF. 

Wydatki bieżące (bez obsługi długu) od 2024 roku zaprognozowano zgodnie z poprzednim 

planem.  

Wydatki majątkowe zostały zaprognozowane z uwzględnieniem wykazu przedsięwzięć oraz 

możliwości samodzielnego finansowania inwestycji wynikających z wypracowanej nadwyżki 

operacyjnej. Od 2024 roku, ze względu na brak określonych na ten moment dalszych planów 

inwestycyjnych przekraczających możliwości własne Gminy, założono limit wydatków 

majątkowych na maksymalnym możliwym poziomie, niewymagającym pozyskania 

zewnętrznego finansowania. 

III. PRZYCHODY 

W 2023 roku Gmina planuje przychody w kwocie 11.028.345,00 zł, z tego: 6.627.003,00 zł w 

formie kredytów, pożyczek, emisji papierów wartościowych, 527.341,49 w formie nadwyżki z 

lat ubiegłych oraz 3.874.000,51 zł w formie wolnych środków. 

W 2024 roku Miasto  planuje przychody w kwocie 4.000.000,00 zł, z tego 4.000.000,00 zł w 

formie emisji papierów wartościowych.  

Przychody w takich kwotach pozwolą zrealizować zaplanowane wydatki inwestycyjne oraz 

pokryć rozchody budżetu. 

IV. ROZCHODY 

Wartości rozchodów w latach prognozy zostały dopasowane pod względem harmonogramów 

spłat zaciągniętych i planowanych zobowiązań. Całość istniejącego i planowanego długu 

zostanie spłacona do końca 2036 r.  

Nie było pytań. 

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rawa Mazowiecka na lata 2023-2026 i 

prognozy długu.  

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr LII/433/23 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Rawa Mazowiecka na lata 2023-2026 i prognozy długu.  

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących-0.  

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu.  



 

24 
  

Ad. 10 Emisja obligacji oraz zasady ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Temat referowała Skarbnik Miasta- Jolanta Witczak. 

Powiedziała m.in.: 

Niniejsza uchwała Rady Miasta Rawa Mazowiecka stanowi formalny początek i podstawę 

prawną procedury uruchamiania emisji obligacji komunalnych w trybie emisji niepublicznej. 

Obligacje komunalne to papiery wartościowe emitowane przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. Jednostka samorządowa otrzymuje od nabywców obligacji środki pieniężne, 

natomiast sama jest zobowiązana do zapłaty obligatariuszom odsetek i wykupu obligacji po 

określonym czasie. Emisja obligacji ma na celu pozyskanie środków pieniężnych na spłatę rat 

kapitałowych kredytów i pożyczek oraz pokrycie deficytu budżetowego w latach 2023 - 2024.  

Obligacje komunalne w swej istocie spełniają funkcję kredytu, jednak są dla Miasta bardziej 

korzystne niż tradycyjny komercyjny kredyt bankowy. 

Wynika to przede wszystkim z uwagi na ich elastyczność. Instrument ten daje możliwość 

określenia takich terminów wykupu (spłaty kapitału), które zapewniają bezpieczeństwo w 

zakresie płynności finansowej budżetu. 

Niniejsza uchwała Rady Miasta w sprawie emisji obligacji określa ogólne warunki emisji. 

Uchwała określa m. in. wielkość emisji, podział na serie, długość życia poszczególnych obligacji, 

sposób emisji. 

Emisja obligacji komunalnych zapewnia środki niezbędne dla dalszego funkcjonowania i 

rozwoju Miasta. 

Nie było pytań. 

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasady ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

LII/434/23 w sprawie  emisji obligacji oraz zasady ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących-0.  

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu.  

Ad. 11 Zmiana uchwały Nr VIII/64/19 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia  

19 czerwca 2019 r. w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych , dla których 

organem prowadzącym jest Miasto Rawa Mazowiecka oraz określenie granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych od 1 września 2019 r.  

 

Temat referował naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych- Arkadiusz Rataj.  

Powiedział m.in.: 
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Zasady ustalania sieci szkół podstawowych prowadzonych przez gminę uregulowane zostały 

w art. 39 ustawy Prawo Oświatowe. Zgodnie z tym artykułem rada gminy ustala plan sieci 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez gminę, a także określa granice 

obwodów publicznych szkół podstawowych. 

W związku z podjęciem przez Radę Miasta Rawa Mazowiecka uchwały nr XLIX/407/23 Rady 

Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej ,dotyczącej nadania nazwy ulicy Radosnej istnieje konieczność uzupełnienia 

obwodu  Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Tadeusza Kościuszki o ulicę Radosną. 

Lokalizacja nowej ulicy spełnia warunki określone w art. 39 ust. 2 ustawy z dnia 14 grudnia 

2016 r. Prawo oświatowe. Odległość ul. Radosnej od Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Tadeusza 

Kościuszki wynosi ok. 0,7 km. 

Uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Kuratorium Oświaty w Łodzi Delegatura 

w Skierniewicach pismem nr ŁKO.DSK.540.2.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

Nie było pytań. 

Radna Celina Szczur- przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła opinię komisji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/64/19 Rady 

Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 19 czerwca 2019 r. w sprawie planu sieci publicznych szkół 

podstawowych , dla których organem prowadzącym jest Miasto Rawa Mazowiecka oraz 

określenie granic obwodów publicznych szkół podstawowych od 1 września 2019 r.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

LII/435/23 w sprawie  zmiany uchwały Nr VIII/64/19 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 

19 czerwca 2019 r. w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych , dla których 

organem prowadzącym jest Miasto Rawa Mazowiecka oraz określenie granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych od 1 września 2019 r.  

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących-0.  

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu.  

Ad. 12 Wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu. 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Terenami- Magdalena Bernacik. 

Powiedziała m.in.: 
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Przedmiotem projektu uchwały jest wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu na czas nieoznaczony działek zabudowanych 

budynkami użytkowymi, położonych w obrębie 2 miasta Rawa Mazowiecka przy ulicy 

Zamkowa Wola, oznaczonych numerami ewidencyjnymi: 246/1 o pow. 0,0023 ha, 246/2 o 

pow. 0,0023 ha i 246/4 o pow. 0,0021 ha, dla których w Sądzie Rejonowym w Rawie 

Mazowieckiej prowadzona jest księga wieczysta LD1R/00027476/0. 

 Przedmiotowe działki miejskie zabudowane są budynkami użytkowymi 

wykorzystywanymi przez mieszkańców budynku wielorodzinnego Zamkowa Wola 1 jako 

komórki gospodarcze lub garaże dla samochodów. Mieszkańcy zgłosili się do Miasta z 

wnioskami o zawarcie umowy najmu przedmiotowych nieruchomości.  

 Zgodnie z art. 37 ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami, „zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. Wojewoda albo 

odpowiednia rada lub sejmik mogą wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia tych umów”.  

 W związku z powyższym, zasadnie jest podjęcie przez Radę Miasta Rawa Mazowiecka 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 

najmu ww. nieruchomości na czas nieoznaczony.  

 

Nie było pytań. 

Radny Tomasz Góraj- przewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię komisji. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr LII/436/23 

w sprawie  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących-0.  

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu.  

Ad. 13 Przyjęcie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Rawa Mazowiecka w 2023 roku.  

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej- Karolina Gawot. 

Powiedziała m.in.: 

Zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom należy do zadań własnych gminy. 

Zgodnie z art. 11a ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt, rada gminy 

określa corocznie do 31 marca w drodze uchwały Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 
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Uchwalenie przez radę gminy Programu przyczyni się do ograniczenia bezdomności 

zwierząt. W programie wskazano schronisko oraz podmiot świadczący usługi lekarsko-

weterynaryjne, z którymi Gmina podpisała umowę oraz wysokość planowanych środków 

finansowych na realizację poszczególnych zadań. 

Zgodnie ze wskazaniami ustawy o ochronie zwierząt projekt Programu został przekazany 

do zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, zarządcom obwodów łowieckich 

działających na obszarze Gminy Miasta Rawa Mazowiecka oraz organizacjom społecznym 

działającym na terenie naszej Gminy, których statutowym celem działania jest ochrona 

zwierząt. 

Ponadto projekt Programu został również poddany konsultacjom społecznym  poprzez 

publikację w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń. 

Mając na uwadze konieczność wypełnienia uregulowań ustawowych zasadne jest podjęcie 

przedmiotowej uchwały. 

Nie było pytań. 

 

Radny Tomasz Góraj- przewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię komisji. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Miasta Rawa 

Mazowiecka w 2023 roku.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

LII/437/23 w sprawie  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Miasta Rawa Mazowiecka w 2023 roku.  

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących-0.  

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu.  

Ad. 14 Określenie zasad udzielania dotacji celowych w ramach programu „Ciepłe 

Mieszkanie” realizowanego na terenie Miasta Rawa Mazowiecka w latach 2023-2024.  

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej- Karolina Gawot. 

Powiedziała m.in.: 

Program Priorytetowy Ciepłe Mieszkanie skierowany jest do osób fizycznych posiadających 

tytuł prawny wynikający z prawa własności lub ograniczonego prawa rzeczowego do lokalu 

mieszkalnego, znajdującego się w budynku wielorodzinnym położonym na terenie Miasta 

Rawa Mazowiecka. Celem programu jest poprawa jakości powietrza oraz zmniejszenie emisji 

pyłów oraz gazów cieplarnianych. 

Dotację przyznaje się na demontaż wszystkich nieefektywnych źródeł ciepła na paliwa stałe 

służących do ogrzewania lokalu mieszkalnego oraz dodatkowo na: 
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a) zakup i montaż źródła ciepła do celów ogrzewania lub ogrzewania i ciepłej wody 

użytkowej (dalej cwu) lokalu mieszkalnego albo 

b) podłączenie lokalu mieszkalnego do efektywnego źródła ciepła w budynku. 

Dodatkowo mogą być wykonane: 

a) demontaż oraz zakup i montaż nowej instalacji centralnego ogrzewania i/lub ciepłej wody 

użytkowej w lokalu mieszkalnym, instalacji gazowej od przyłącza gazowego / zbiornika na gaz 

do kotła, 

b) zakup i montaż okien w lokalu mieszkalnym lub drzwi oddzielających lokal od przestrzeni 

nieogrzewanej lub środowiska zewnętrznego (zawiera również demontaż), 

c) zakup i montaż wentylacji mechanicznej z odzyskiem ciepła w lokalu mieszkalnym, 

d) dokumentacja projektowa dotycząca powyższego zakresu. 

Środki na realizację programu przekazywane będą Miastu Rawa Mazowiecka w formie 

dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej za 

pośrednictwem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Łodzi. Obowiązkiem Miasta Rawa Mazowiecka jest przeprowadzenie naboru wniosków oraz 

rozliczenie umów o dofinansowanie dla Beneficjentów końcowych Programu „Ciepłe 

Mieszkanie”, zgodnie z wytycznymi opracowanymi przez Narodowy Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej i zawartą w dniu 13.01.2023 r. umową z Wojewódzkim 

Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. W związku z uchyleniem 

poprzedniej uchwały i wyrokami wojewódzkiego sądu administracyjnego zasadnym jest 

przedłożenie niniejszej uchwały.  

Nie było pytań. 

 

Radny Tomasz Góraj- przewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię komisji. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji celowych w ramach programu „Ciepłe Mieszkanie” realizowanego na terenie Miasta 

Rawa Mazowiecka w latach 2023-2024.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

LII/438/23 w sprawie  określenia zasad udzielania dotacji celowych w ramach programu 

„Ciepłe Mieszkanie” realizowanego na terenie Miasta Rawa Mazowiecka w latach 2023-

2024.  

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących-0.  

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu.  

Ad. 15 Tryb i sposób powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

w Rawie Mazowieckiej.  

Temat referowała dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej- Agnieszka Zimecka.  

Powiedziała m.in.: 
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Ustawą z dnia 9 marca 2023 r. o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz 

niektórych innych ustaw znowelizowano ustawę z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu 

przemocy w rodzinie. Od dnia 22 czerwca 2023r. zmieniono m.in. nazwę ustawy, która od tej 

daty jest ustawą o przeciwdziałaniu przemocy domowej. Na mocy art.16 ustawy nowelizującej 

ustawę o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie ustawodawca określił, iż najpóźniej w terminie 

3 miesięcy od dnia wejścia nowelizacji zostaną powołane nowe zespoły interdyscyplinarne, 

przy czym z dniem powołania tych zespołów znosi się dotychczasowe zespoły 

interdyscyplinarne.  

Ustawa o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych 

ustaw weszła w życie z dniem 22 czerwca 2023r. , co w konsekwencji oznacza, że nowe zespoły 

interdyscyplinarne powinny zostać powołane do 22 września 2023r.  

W celu powołania Zespołu Interdyscyplinarnego w Rawie Mazowieckiej niezbędne jest 

podjęcie przez Radę Miasta Rawa Mazowiecka uchwały w sprawie tryb i sposób powoływania 

i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. Obowiązek podjęcia takiej uchwały 

wynika z treści art.9a ust.15 ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej, który stanowi, 

iż rada gminy określi, w drodze uchwały tryb i sposób powoływania oraz odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego. Wprawdzie Rada Miasta Rawa Mazowiecka podjęła 

Uchwałę Nr VI/39/11 z dnia 30 marca 2011 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania, ale z uwagi na fakt, iż uległa zmianie treść delegacji ustawowej określonej 

normą art.9a ust.15 ww. ustawy, zachodzi konieczność podjęcia nowej uchwały określającej 

tryb i sposób powoływania oraz odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. Przepis 

art.9a ust.15 ustawy w brzmieniu obowiązującym do 22.06.2023r. zobowiązywał bowiem rady 

gmin do określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. Z uwagi na fakt, iż 

warunki funkcjonowania zespołów interdyscyplinarnych obecnie określa ustawa, zachodzi 

konieczność określenia przez Radę Miasta Rawa Mazowiecka wyłącznie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. 

 

Żadna z komisji nie opiniowała tego projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

LII/439/23 w sprawie  trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Rawie Mazowieckiej. 

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących-0.  

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu.  

Ad. 16 Uchwalenie Programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób 

doznających przemocy domowej na lata 2023-2028.  
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Temat referowała dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej- Agnieszka Zimecka.  

Powiedziała m.in.: 

Zgodnie z art. 6 ust. 2 pkt. 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005r o przeciwdziałaniu przemocy 

domowej do zadań własnych gminy należy opracowanie i realizacji gminnego programu 

przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej.  

Uchwałą Nr VI/38/11 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 30 marca 2011r przyjęła do 

realizacji Miejski Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie. W związku z nowelizacją ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej zasadne 

stało się opracowanie  nowego Programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób 

doznających przemocy domowej.  

Nie było pytań. 

Radny Krzysztof Chałupka- przewodniczący Komisji Prawa i Porządku przedstawił opinię 

komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej na lata 

2023-2028.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

LII/440/23 w sprawie uchwalenia Programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony 

osób doznających przemocy domowej na lata 2023-2028.  

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących-0.  

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 17 Powołanie zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych. 

Temat referowała Sekretarz Miasta- Jolanta Wróblewska. 

Powiedziała m.in.: 

Zgodnie z art. 160 § 1 ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych) ławników do sądów 

rejonowych oraz sądów okręgowych wybierają rady gminy, których obszar jest objęty 

właściwością tych sądów. Wybór następuje w głosowaniu tajnym, najpóźniej do końca 

października roku kalendarzowego w którym upływa kadencja dotychczasowych ławników.  

Przed dokonaniem wyboru ławników rada gminy powołuje zespół, który przedstawi na sesji 

opinię o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich 

wymogów określonych w ustawie. 
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Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska zapytała czy ktoś jest chętny do bycia 

członkiem Zespołu. 

 

Radny Tomasz Góraj zaproponował aby wzorem poprzedniej kadencji członkami Zespołu ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników byli członkowie Komisji Prawa i Porządku.  

1) Włodzimierz Błedek; 

2) Krzysztof Chałupka; 

3) Tomasz Gołka; 

4) Leszek Jarosiński; 

5) Stanisław Kabziński. 

 

Innych propozycji nie było. 

Zgłoszeni kandydaci kolejno zgłaszali swój akces do pracy w Zespole ds. zaopiniowania kandydatów 

na ławników do sądów powszechnych. 

 

                  Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska  przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie  

powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych w 

składzie: 

            1) Włodzimierz Błedek; 

            2) Krzysztof Chałupka; 

            3) Tomasz Gołka; 

            4) Leszek Jarosiński; 

            5) Stanisław Kabziński. 

 

Uwag do treści uchwały nie było. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących-0.  

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu 

 

Ad. 18 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z pracy za 2022 rok.     

   

Sprawozdanie złożył przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Daniel Łaski  

 

Komisja Rewizyjna pracowała zgodnie z planem pracy na rok 2022 przyjętym przez Radę 

Miasta Rawa Mazowiecka.  

W okresie sprawozdawczym odbyło się 10 posiedzeń w trakcie których członkowie Komisji 

kontrolowali gospodarkę finansową Urzędu Miasta oraz jednostek podległych Urzędowi 

Miasta.  

Tematy posiedzeń:  

1. Wydatki na przedszkola publiczne i niepubliczne.  
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2. Wydatki na szkoły podstawowe.  

3. Wydatki na opiekę społeczną – Dom Seniora.  

4. Analiza wykonania budżetu miasta za rok 2021.  

5. Analiza opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu.  

6. Uchwalenie wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta.  

7. Inwestycja – Orlik przy Szkole Podstawowej nr 4.  

8. Inwestycja – oświetlenie ścieżki pieszo-rowerowej wokół zalewu Tatar oraz wymiana 

oświetlenia na odcinku od ul. Fawornej do terenu zalewu.  

9. Wydatki na utrzymanie zieleni miejskiej: park, pasy drogowe.  

10. Wydatki na funkcjonowanie Muzeum. Opracowanie planu pracy na 2023 rok.  

 

Celem przeprowadzonych kontroli było sprawdzenie prawidłowości wykorzystania przez 

poszczególne jednostki środków finansowych. Oprócz wskazanych kontroli Komisja w trakcie 

swoich posiedzeń na bieżąco omawiała swoje działania i wymieniała się spostrzeżeniami na 

temat funkcjonowania Miasta.  

Gospodarkę finansową jednostek i wydziałów sprawdzono pod względem legalności, 

celowości i gospodarności. Wszystkie kontrole zostały wykonane na podstawie pisemnego 

upoważnienia Przewodniczącej Rady Miasta.  

Komisja stwierdza, że gospodarka finansowa kontrolowanych jednostek prowadzona była 

prawidłowo.  

Rada przyjęła sprawozdanie bez uwag. 

 

Ad. 19 Sprawozdanie Burmistrza Miasta o jego pracy między sesjami.  

Sprawozdanie objęło okres od 19 maja 2023 r. do 28 czerwca 2023 r.  

Główne tematy w czasie przyjęć interesantów to: 

                     - przydział mieszkań socjalnych; 

                    - trudne warunki lokalowe;  

 

Udział w spotkaniach: 

• Dariusz Ziemiańczyk RSC 

• Spotkanie SZBI 

• Walne zgromadzenie RTBS 

• Walne zgromadzenie ZGO Aquarium 

• Dzień Pracownika Komunalnego 

• Spotkanie u starosty 

• Wywiad w Radiu Victoria 
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• Mariusz Kubiak 

• Nagranie -stowarzyszenie rękodzielników na Pl. Piłsudskiego 

• Rada budowy sala gimnastyczna 

• Zbigniew Kabaciński, Janusz Tobolczyk 

• Dzień Strażaka w PSP 

• Halina Radacz 

• Dni Rawy  

• 31 rocznica Rawskiego Stowarzyszenia Abstynenckiego SZANSA 

• Adrian Cichoń- Prezes EKOBUD PRESTIGE Skierniewice 

• WOPR- Przekazanie Sprzętu do Nurkowania 

• Konsultacje społeczne - kolejka wąskotorowa 

• Spotkanie podsumowujące Dni Rawy 

• Spotkanie w PGE ws. GPZ 

• Czyste powietrze 

• Spotkanie z mieszkańcami Os. Zamkowa Wola 

• Spotkanie z dyrektorami przedszkoli (Popowicz, Paterka, Rzadkiewicz)  

• Arkadiusz Godula 

• Spotkanie ws. ul. Paska 

• Spotkanie ws. farmy fotowoltaicznej 

• Walne zgromadzenie LGD KRAINA RAWKI 

• Mistrzowski Dzień Dziecka w pływaniu z ZGO AQUARIUM  

• Wędkarski Dzień Dziecka 

• Święto wolności, święto wyboru 

• Modlitwa dziewicy przed rawską farą 

• Spotkanie P.Gaworczyk-żłobek 

• Mariusz Szadkowski, Edyta Kubiak 

• Spotkanie ws. wodociągu w ul. Sobieskiego 

• Zofia Telus i Daniel Aptapski 

• Święto pracownika samorządowego 

• Pobyt delegacji zagranicznych - Arek i Bożena 

• Prezes Rawsko- Bialskiej Spółdzielni - Wojciech Kubicki 

• Monika Rybicka 

• Spotkanie z przedsiębiorcami podsumowujące Dni Rawy  

• Spotkanie ze starostą ws. Wtz i Damizy 

• Posiedzenie Powiatowej Rady Rynku Pracy 

• Grzegorz Stefaniak, WIDZEW 

• Spotkanie archeologów 

• Zakończenie roku klas VIII- Sp nr 2 

• Miejska Rada Seniorów 

• Emilia Tulin 
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• Zakończenie roku szkolnego- Katolickie Liceum Ogólnokształcące 

• Noc świętojańska 

• Zakończenie klas VI- VIII Sp. nr 4 

• Zakończenie klas IV-V klas Sp nr 1 

• Przekazanie placu budowy – zalew 

• Otwarcie Tęczowej Ścieżki- Przedszkole nr 1 

• Przyjazd, zakwaterowanie, powitanie delegacji z Nirbator i Boskowic 

• Rawski Big Band 

• Spacer po centrum Rawy z delegacjami 

• Wyjazd na cmentarz - wiązanka dla Szabolcsa (delegacja Nirbator) 

• Wręczenie nagród w konkursie "Poszukiwanie kwiatu paproci"  

• Zwiedzanie miasta z delegacjami – obiekty 

• Powiatowy Zespół Zarządzania Kryzysowego 

• Gala sukcesu 

• Akt notarialny- Brzeżańska- sprzedaż Czernek 

• Spotkanie z radnymi 

Radny Leszek Jarosiński zapytał czego dotyczyło spotkanie z Lokalną Grupą Działania 

Krainy Rawki, w jakich programach tam uczestniczymy. Radny chciał także dowiedzieć się 

czegoś więcej o podpisanym akcie notarialnym.  

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Na jesieni minie rok odkąd jesteśmy w tej grupie. Teraz uczestniczyłem w Walnym 

Zgromadzeniu tej instytucji. Szczegóły może podać naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych—Arkadiusz Rataj, który też jest członkiem.  

Jeżeli chodzi o akt notarialny to dotyczył on sprzedaży działki przy  ul. Jeziorańskiego . 

Działka była wystawiona do przetargu nieograniczonego i jeden z mieszkańców złożył 

ofertę.  

 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych—Arkadiusz Rataj uzupełnił wypowiedź 

Burmistrza.   

Podczas Walnego Zgromadzenia udzielono absolutorium zarządowi. Kilka miesięcy temu 

wybraliśmy projekty, które składały instytucje. Niedawno był tez ogłoszony nabór na 

kolejny grant. Szczegółowe informacje można znaleźć na stronie internetowej.  

 

Ad. 20 Interpelacje i zapytania.  

 

Nie było żadnych interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 21 Sprawy różne. 

 

Nie było. 
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Ad. 22 Zakończenie obrad 

 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska zakończyła obrady LII. Sesji 

Rady Miasta VIII kadencji. 

 

Sesja trwała od 10.00- 14.45. 

 

Protokół sporządziła- Katarzyna Madej  

 

 


